
 

 

 

Styrelsens yttrande:  

 

Motion från Ragunda Hembygdsförening angående  

Ändrad representation på årsmötet i Heimbygda, återremiss från 2023 
 

Motionen ställer frågan om den representation som föreningarna har till Heimbygdas årsmöte 

är anpassad till dagens föreningsstruktur och om det är en relevant och demokratisk ordning 

och ställer ett konkreta förslag till stadgeändring i frågan. Anledningen till förslaget är att 

föreningar med många medlemmar kan känna sig underrepresenterade vid årsmötet jämfört 

med små föreningar med få medlemmar. 

 

Som motionären anger så är det föreningarna som är medlemmar i Heimbygda och som 

representeras av de ombud som föreningarna utsett. Styrelsen anser att det är viktigt att alla 

medlemmar (föreningar) känner att de har möjlighet att påverka besluten vid Heimbygdas 

årsstämma. Den reella möjligheten att påverka är också en demokratifråga. 

 

Styrelsen i Heimbygda anser att föreningsdemokrati och medlemmars inflytande är en viktig 

fråga. Det finns nackdelar och fördelar både med den ordning vi har i dag och med det nya 

förslaget. Antalet föreningar med mer än 300 medlemmar är mycket få bland våra 68 

medlemsföreningar (4 st) och  det maximala antalet ombud vid årsstämman utnyttjas även 

med nuvarande principer mycket sällan. Flertalet medlemsföreningar skulle dock enligt 

förslaget få färre ledamöter än de har i dag vilket vi ser som negativt.  

 

Styrelsens anser att dagens modell för representation vid årsstämman är relevant och sker i 

god demokratisk ordning. 

 

 

Styrelsens förslag: 

- att motionen avslås. 

 

 


